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علتحادثهسانچيارديبهشتمعلومميشود
چن��د ماه پس از حادثه تلخ برخورد 
کش��تي نفتک��ش ايران��ي با يک 
کشتي فله بر چيني که به فوت تمام 
سرنش��ينان آن منجر شد، سازمان 
بنادر و دريان��وردي ابراز اميدواري 
کرد که علل اين حادثه در هفته هاي 

ابتدايي ارديبهشت ماه امسال به جمع بندي نهايي برسد. به گزارش 
ايسنا، براساس اعلام اين سازمان سومين جلسه کميته بررسي علل 
سانحه سانچي هفته اول ارديبهشت ماه در چين برگزار خواهد شد. 
در اين جلسه نمايندگاني از کشورهاي ايران، کره جنوبي، چين و 
پاناما حاضر هستند. معاون امور دريايي سازمان بنادر و دريانوردي 
ابراز اميدواري کرده که در جريان جلسه پيش رو کشورهاي عضو 
درباره علل اين حادثه به نتيجه و جمع بندي برس��ند. حق ش��ناس 
گفته که با توجه به اطلاعاتي که از دو جعبه سياه نفتکش سانچي 
و فله بر کريستال استخراج شده و همچنين با مصاحبه هايي که با 
خدمه شناور چيني صورت گرفته، اين اميد وجود دارد که تا پايان 
ارديبهشت ماه سال جاري گزارش نهايي علل اين سانحه نهايي 
شود. براساس اين گزارش کشتي سانچي در دي ماه سال گذشته 
در حالي که از بندر عسلويه ايران به مقصد کره جنوبي سفر مي کرد 
در ۱۶۰ مايلي اين بندر با يک کشتي فله بر چيني برخورد کرد و در 
جريان آن ۳۲ خدمه اين کشتي جان باختند. دماي بالا و انفجارهاي 
پي در پي باعث شد امکان امداد رساني به حادثه ديدگان اين کشتي 
به وجود نيايد تا س��انچي پس از چند روز س��وختن سرانجام غرق 
شود. در طول روزهاي پس از حادثه تنها يک گروه امدادي چيني 
توانس��تند براي دقايقي کوتاه وارد س��انچي شده و جعبه سياه اين 

نفتکش را بيرون بياورند.

پروژهتامينخانهبراينيازمنداندرايران
سفير کره جنوبي در ايران گفت: پروژه شهر جديد هوشمند، پروژه اي 
سودآور نيست، بلکه سود آن به تامين خانه براي نيازمندان مي رسد. 
به گزارش ايسنا، کيم هونگ سو اظهارکرد: اين يک پروژه سودآور 
نيست و سود اين پروژه به کساني که نيازمند خانه هستند مي رسد. 
اين آخرين رويداد عمومي است که به عنوان سفير کره در ايران در آن 
شرکت مي کنم و با ماموريتم به هيات ژوري، ايران را ترک مي کنم. 
وي افزود: توسعه شهرهاي هوشمند موضوعي است که قبلا به آن 
پرداخته نشده بود و اين دقيقا همان چيزي است که من براي آن 
تلاش کردم؛ تنوع روابط در اين زمينه. کيم هونگ سو خاطرنشان 
کرد: چند ماه پيش ايران و کره جنوبي يک قرارداد درخصوص ۴۵۰ 
واگن مترو امضا کردند. سفير کره در ايران گفت: اگر چه در حال 
ترک ايران هستم، اما ايران کشوري است که بسيار دوستش دارم 

و از اين به بعد به تحکيم روابط دو کشور مي پردازم.

رشد۴۰درصديسفرهايجادهايخارجي
معاون وزير راه و شهرسازي بااشاره 
به افزايش۱۳.۷درصدي ترددهاي 
ورودي وخروج��ي وس��ايل نقليه 
درنوروز۹۷ گفت: از ۲۳ اسفندتا پايان 
طرح س��فرهاي نوروزي۱ميليون 
و۴۶۷ه��زار و۳۵۷نف��ر از مرزهاي 

کش��ور تردد داش��ته اند. به گزارش مهر، عبدالهاش��م حسن نيا با 
اشاره به پايان طرح سفرهاي نوروزي ۱۳۹۷ و سيماي وضعيت 
حمل ونقل جاده اي و امور راهداري در اين ايام اظهار داشت: در اين 
ايام از ۷۱۰ دوربين نظارت تصوري، ۲۲۰ دستگاه سامانه تردد شمار 
برخط، سامانه هاي شناسايي زمان سفر، ۱۰۰۰ سامانه هوشمند 
ثب��ت تخلف��ات عبور و مرور، ۳۰ س��امانه توزين در حال حرکت، 
صندوق پيامکي پيشنهادها و انتقادات مردمي ۲۰۰۰۱۴۱، سامانه 
ثبت و مديريت وقايع جاده اي و سامانه مديريت ناوگان راهداري 
اقدام به ثبت و برداشت آمار تردد ناوگان حمل ونقل عمومي جاده اي 
و ش��خصي ش��د. وي افزود: بر اس��اس آمار برداشت شده از سوي 
سامانه هاي هوشمند مديريت جاده هاي کشور، کل تردد انجام شده 
ورودي و خروجي استان ها ۴۹ ميليون و ۹۰۸ هزار و ۵۹۸ خودرو 
بوده که ميانگين تردد ساعتي در تردد شمارهاي مشابه از ابتداي 
طرح )۲۴ اسفند ۹۶( تا پايان روز ۱۷ فروردين ماه در مقايسه با دوره 
مشابه سال قبل ۱۳.۷ درصد افزايش داشته است. معاون وزير راه 
و شهرسازي با اشاره به آمار تجمعي ورودي و خروجي استان ها به 
ترتيب ميزان انباشت، گفت: در اين شاخص استان مازندران با ثبت 
رکورد ۲ ميليون و ۲۷۷ هزار و ۴۹۷ خودرو ورودي و ۲ ميليون و 
۱۹۹ هزار و ۲۶۷ خودرو خروجي و انباشت ۷۸ هزار و ۲۳۰ خودرو در 
رتبه اول قرار دارد و استان هاي اصفهان، گيلان، خراسان رضوي، 

البرز و تهران به ترتيب در رتبه هاي بعدي قرار دارند.

ضرر۱۷۰ميليونيورويي»ايرفرانس«
بهدنبالاعتصابکارکنان

شرکت هواپيمايي اير فرانس اعلام کرده که در هفت روز اعتصاب 
کارکنان اين شرکت، ضرري بالغ بر ۱۷۰ ميليون يورو را متحمل 
ش��ده اس��ت. به گزارش ايلنا به نقل از خبرگزاري فرانس��ه، شرکت 
هواپيمايي اير فرانس اعلام کرده که در هفت روز اعتصاب خلبانان، 
خدمه و کارکنان زميني ۱۷۰ ميليون يورو متضرر شده است. اعتصاب 
کارکنان هواپيمايي اير فرانس، س��فرهاي بين المللي و داخلي را 
تحت تاثير قرار داده است و يک چهارم سفرهاي راه دور اين کشور 
لغو شده است. بنابر اعلام اتحاديه ها، کارگران حق دارند از سودي 
که ساليانه در اثر کاهش هزينه هايي که در پي بازگشت سازوکار 
حمل ونقل هوايي به س��ودآوري به دس��ت مي آيند بهره مند شوند. 
اتحاديه ها معتقدند که چنين درخواستي از آن روي صورت مي گيرد 
که حقوق کارکنان هواپيمايي از سال ۲۰۱۱ به اين سو تغيير نکرده 
اس��ت. اعتصاب کارکنان اير فرانس با اعتصاب کارکنان راه آهن 
)اس ان س��ي اف(، همچنين اعتراض هاي دانشجويان، کارمندان 
دول��ت، کارگران بخش انرژي و زباله جمع کن ها همزمان اس��ت. 
گرچ��ه اي��ن اعتراض ها هدف هاي گوناگون��ي دارند، اما فضايي از 
نارضايت��ي اجتماع��ي را به وج��ود آورده اند و در برابر جاه طلبي هاي 
»امانوئل ماکرون«، رئيس جمهوري فرانس��ه، براي اصلاحات در 

حوزه کار ايستاده اند.

قطعهمعيوبهواپيمايتبريز-تهران
تعويضشد

مدير روابط عمومي ش��رکت هواپيمايي کاس��پين گفت: قطعه 
معيوب هواپيماي تبريز به مقصد تهران تعويض ش��د و پس از 
پرواز تس��ت تبريز را به مقصد تهران ترک خواهد کرد. مهدي 
علي ياري مدير روابط عمومي ش��رکت هواپيمايي کاس��پين در 
گفت و گو با خبرگزاري ميزان درخصوص مش��کل پيش آمده 
براي پرواز روز گذشته ساعت ۸ و ۳۵ دقيقه اين شرکت از تبريز 
به مقصد تهران خاطر نش��ان کرد: هواپيما به دليل افُت فش��ار 
کابين ۷ دقيقه پس از تي کاف به تش��خيص خلبان هواپيما، به 
مبداء تبريز بازگشت. وي افزود: با تلاش پرسنل فني ايراد فني 
هواپيما رفع ش��د و با عيب يابي و تس��ت هاي اطمينان بخش تا 
دقايقي ديگر هواپيما تبريز را به مقصد تهران ترک خواهد کرد. 
مدير روابط عمومي ش��رکت هواپيمايي کاسپين اعلام کرد: اين 
شرکت در راستاي دستورالعمل حقوق مسافران به دليل طولاني 

شدن تاخير در خدمت مسافران است.

پيشخوان

راه ومسکن

گروه راه مس�کن: وزير راه و شهرس��ازي با تاکيد بر اين مطلب که 
تمرکز وزارت راه و شهرسازي در دولت يازدهم نيز تاکيد بر حوزه 
بافت ه��اي ناکارآمد بوده، افزود: ش��هرهاي اي��ران از درون، دچار 
فرس��ودگي ش��ده اند که اين مورد را تهران و در س��اير شهرها که در 
پيرامون رشد بسياري کرده اند مي بينيم و شاهد هستيم که شهرها 
گس��ترش بادکنکي داش��تند و از درون دچار فرسايش و فرسودگي 
ش��دند. به گزارش خبرنگار پايگاه خبري وزارت راه و شهرس��ازي، 
عباس آخوندي، وزير راه و شهرسازي روز گذشته و در مراسم سي 
و نهمين س��الگرد تاس��يس بنياد مس��کن انقلاب اسلامي، به ارايه 
نقطه نظرات خود در حوزه مسکن پرداخت و گفت: در برنامه هاي 
رئيس جمهوري شاهد هستيم که تمرکز ايشان در ارتباط با بحث 
بافت هاي فرسوده است و اين تمرکز نه فقط در بافت هاي فرسوده 
که عمدتا در بافت هاي ناکارآمد ش��هري اس��ت که به نظر مي رسد 

سياست درستي باشد. 
وزير راه و شهرسازي با تاکيد بر اين مطلب که تمرکز وزارت راه و 
شهرسازي در دولت يازدهم نيز تاکيد بر حوزه بافت هاي ناکارآمد 
بوده، افزود: نزديک به ۴۰ سالي که از انقلاب گذشت اگر نگاهي 
به شکل و قيافه شهرهاي ايران داشته باشيم نهايتا شاهد هستيم 
که شهرهاي ايران از درون، دچار فرسودگي شده اند که اين مورد 
را در تهران و در ساير شهرها که در پيرامون رشد بسياري کرده اند 
مي بينيم و شاهد هستيم که شهرها گسترش بادکنکي داشتند و از 
درون دچار فرسايش و فرسودگي شدند. عضو کابينه دولت دوازدهم 
ادامه داد: فرسودگي شهرها هم از جنبه کالبدي است که خانه ها و 
واحدهاي مسکوني دچار فرسودگي شدند و هم از جهت اجتماعي و 
فرهنگي است که از نظر همه عملا در حوزه هاي اجتماعي شهرها 
دچار از هم گسيختگي روابط اجتماعي و فرهنگي شدند که به نظر 

موضوع دوم از موضوع اول حائز اهميت بيشتري است. 
آخون��دي ي��ادآور ش��د: در همين تهران، بي��ش از ۵ ميليون نفر در 
مجموع حواشي تهران اضافه شدند. منطقه شهري تهران چيزي 
حدود ۱۴ ميليون نفر جمعيت دارد که ۸.۷ ميليون نفر از اين جمعيت 
در تهران و بالغ بر ۵ ميليون نفر در اطراف تهران س��کونت دارند. 
وزير راه و شهرس��ازي با اش��اره به اينکه تهران، مرکز اقتصادي، 
اجتماعي و سياسي بود و در حال حاضر بخش عمده اي از اين شهر 
دچار گرفتاري از نظر فرسودگي درون شهرها و تبعات ناشي از آن 
شده، گفت: اين مشکلات را در شهرهاي مشهد، شيراز و اصفهان 
نيز ش��اهد هس��تيم. وي با اش��اره به اينکه يکي از موضوعات مهم 
اول انقلاب حاشيه نشيني در اطراف تهران و شهرهاي بزرگ بود 

و همين امر نيز موجب صدور فرمان امان براي تش��کيل حس��اب 
۱۰۰ شد، گفت: همان زمان هم بحث اصلي، بحث رشد حاشيه ها 
و ش��رايط بس��يار ناهنجار در حاشيه ها بود. بنابراين اينکه بپردازيم 

به اين موضوع يک سياست درستي است. 
آخوندي در بيان ديگر سياس��ت هايي که براي تامين مس��کن در 
اواي��ل انق��لاب ب��ه کار گرفته ش��د توضيحاتي را ارايه کرد و گفت: 
سياس��ت هايي که در قالب ش��هرهاي جديد و در قبال طرح هاي 
آماده س��ازي زمين و مس��کن مهر در طي س��اليان گرفته ش��د و به 
اجرا درآمد هيچکدام نتوانست موضوع مسکن را حل و فصل کند 
و همه اين ها به نوعي به توسعه حاشيه ها دامن زد. به بيان ديگر، 
هيچکدام از اين سياس��ت ها نتوانس��ت مس��اله حاشيه نشيني را در 
حاش��يه و پيرامون ش��هرها و همچنين بافت هاي فرس��وده شهرها 
حل کند. وزير راه و شهرسازي ادامه داد: اين مساله نشان مي دهد 
که سياس��ت ها يي که عمدتا به س��مت پرژوه  بزرگ مقياس رفت 
نهايت��ا نتيج��ه اجراي اين پرژوه  کمکي به ارتقاي کيفيت نداش��ت 
و بحث بافت و حاش��يه هم کم و بيش دس��ت نخورده باقي ماند. 
ميزان مداخله اي که در اين طرح  صورت گرفت مداخلات بس��يار 
گس��ترده اي اس��ت. مداخلات مسکن مهر در حدود ۲ ميليون واحد 

مسکوني با بيش از ۱۰۰ هزار ميليارد تومان اندازه مالي رقم کمي در 
حوزه خودش نبود و با دلار آن موقع هزار توماني يک مداخله کم 
نظير بود. الان اگر يک ارزيابي داش��ته باش��يم و نتيجه واقعي را در 
زندگي مردم ببينيم که چقدر توانست بحث ارتقاي کيفيت زندگي 
را افزايش دهد، شاهد اين خواهيم بود که همچنان کيفيت زندگي 

در بسياري از شهرها دچار مشکل اساسي است.
آخوندي با تاکيد بر بحث بازآفريني شهري به عنوان سياست اصلي 
دولت در اين خصوص اظهار کرد: سياست اصلي که در اين زمينه 
تعقيب مي ش��ود اين اس��ت که به س��مت بازآفريني شهري برويم. 
اصلي ترين مفهوم بازآفريني اين اس��ت که خود افراد از جايي که 
هس��تند و زندگي مي کنند جابه جا نش��وند. يک توسعه اطراف حرم 
امام راحل را داشتيم که اين نوسازي منجر به آن شد که ملک ها ي 
اطراف را خريدند و به جاي توسعه شاهد کوچک شدن بوديم و در 
نهايت عملا منجر به ارتقاي کيفيت زندگي آن افراد نشد. در واقع 
درخصوص اقداماتي که انجام مي دهيم خوب فکر نمي شود که اين 
اقدامات بعدها چه عوارضي خواهد داشت. وي ادامه داد: آنچه که 
الان بحث مي ش��ود نه بحث کوچ دادن از محل زندگي اس��ت و نه 
اينکه دولت جانشين مردم شود و بگويد براي شما خانه مي سازيم. 

کل داستان اين است که همان محل و همان مردم بتوانند در جايي 
که زندگي مي کنند ارتقاي توان داشته باشند و در واقع توان افزايي 
مردم را موجب ش��ويم تا بتوانيم کيفيت زندگي را در همان محل 
افزيش دهيم. اين موضوع خميرمايه سياس��ت اصلي اس��ت که آن 
را دنبال مي کنيم. جنس اين سياست با سياست ها ي قبلي متفاوت 
است. اجراي پرژوهي بزرگ مقياس نخواهيم داشت و ديگر توسط 
خود مردم اجرا شده و خودشان درگير کيفيت زندگي شان مي شوند. 

ديگر کسي نمي گويد براي شما خانه مي سازيم.
وزير راه و شهرسازي در ادامه گفت: به جاي ايجاد يک شهر جديد 
به دنبال اين هس��تيم که از فضاهاي ش��هري استفاده بهينه داشته 
باشيم و مشکلات رفع شود. آخوندي درباره بحث قدرت خريد مردم 
و اقدامات صورت گرفته در اين زمينه تصريح کرد: موضوع مهم؛ 
قدرت خريد مردم است. بيشترين کاري که در اين خصوص انجام 
ش��د به صندوق پس انداز مس��کن بر مي گردد تا به اين نحو مردم 
تسهيلات ارزان قيمت در اختيار داشته باشند. در مورد تسهيلات 
دو سياست در ايران اجرا شده است که اين دو مورد را بايد ارزيابي 
کنيم. تس��هيلات ارزان قيمت مثل مس��کن مهر را داش��تيم که با 
هزينه دولت انجام شد يعني با ارزان کردن تسهيلات مابه التفاوت 
را دولت پرداخت کند. اين امر موجب ش��د تا رقمي که بايد دولت 

پرداخت کند در نهايت چندين برابر تسهيلات شود.
وزير راه در ادامه بيان کرد: نرخ س��ود بس��يار پايين بوده و براس��اس 
گ��ردش اقتص��اد ص��ورت مي گيرد نه بر مبن��اي مداخله لحظه اي 
دولت. نتيجه را در س��ال ۹۶ ديديد و ش��اهد رش��د مس��کن حدود ۷ 
درصد بوديم و معتقدم اين رش��د در س��ال ۹۷ فزاينده خواهد بود. 
علت اين اس��ت که پس اندازکنندگان س��ال گذشته وارد بازار خريد 
امسال مي شوند و رشد در بافت ها ي فرسوده فزاينده خواهد بود و 
در ادامه هم صدور پروانه در اين بافت  و تسهيلاتي که داده مي شود 
به همين شکل رشد خواهد داشت. آخوندي با تاکيد بر اينکه اين 
طرح حمايتي از خريد مسکن بيشتر به نفع شهرهاي کوچک بوده 
و موجبات رونق آنها را فراهم خواهد س��اخت، گفت: نکته بارز در 
پيش بيني براي اين سياست اين است که اين طرح بيشتر به نفع 
شهرهاي کوچک نسبت به شهرهاي بزرگ مي شود. در شهرهاي 
کوچک تسهيلاتي که افراد مي گيرند ۷۰ تا ۸۰ درصد به آنها توانايي 
خريد مي دهد اما در شهرهاي بزرگ ۳۰ تا ۳۵ درصد مي شود. اين 
سياست گذاري که دنبال مي کنيم اين ويژگي را داشت که قدرت 
خريدي که ايجاد مي کند براي ش��هرهاي کوچک به نس��بت خانه 

کوچک بيشتر است و اين يک سياست مثبت است.

وزير راه و شهرسازي تاکید کرد؛

تمرکز دولت بر بازآفرينی شهری

دولت تسهیل گر خانه دار شدن مردم باشدافزايش وام مسکن در راه استنوسازي بافت فرسوده با چاشني مصالح ايراني
عضو هيات رئيس��ه کميس��يون عمران 
مجل��س، از عقب ماندگ��ي دول��ت از 
برنامه هاي بالادس��تي در حوزه نوسازي 
باف��ت فرس��وده انتق��اد کرد. ش��ادمهر 
کاظم زاده با تاکيد بر ضرورت نوس��ازي 

بافت فرسوده در کشور، گفت: دولت در عمل به قانون در حوزه 
نوس��ازي بافت فرس��وده عقب اس��ت. وي با بيان اينکه تاخير در 
اجراي قانون در حوزه نوسازي و بهسازي بافت فرسوده به مثابه 
پاک کردن صورت مس��ئله اس��ت، افزود: دولت بايد طبق قانون 
س��الي يکصد هزار واحد مس��کوني فرس��وده را مورد بازسازي و 
بهس��ازي قرار دهد. اين نماينده مجلس همچنين تاکيد کرد: با 
توجه به زلزله هاي اخيري که در کشور رخ داده توان دولت بايد 

در حوزه تسريع در نوسازي بافت فرسوده متمرکز شود.

مدي��رکل دفت��ر برنامه ريزي و اقتصاد 
مسکن وزارت شهرسازي با بيان اينکه 
افزايش وام مسکن در راه است، گفت: 
بانک مس��کن بس��ته اي را اعلام کرده 
که براس��اس آن به س��ازندگان مسکن 

تسهيلات از ۴۰ تا ۹۰ ميليون تومان پرداخت خواهد کرد. علي 
چگيني افزود: بانک مسکن بسته اي را اعلام کرده که براساس 
آن به سازندگان از ۴۰ تا ۹۰ ميليون تومان تسهيلات پرداخت 
خواهد کرد. مديرکل دفتر برنامه ريزي و اقتصاد مسکن وزارت 
شهرس��ازي گفت: ميزان اين تس��هيلات با توجه به چهار حوزۀ 
جغرافيايي، تهران، کلان ش��هرها، ش��هرهاي بزرگ و کوچک 
متغير است و حتي با توجه به نوع و شيوه ساخت مسکن تا ۱۱۰ 

ميليون تومان هم مي رسد

عضو کميسيون عمران مجلس نسبت 
به بازگشت رکود تورمي بر بازار مسکن 
در پي افزايش س��قف وام هشدار داد و 
گفت: گراني مس��کن در چندماه اخير 
نتيج��ه تزريق نقدينگ��ي به بازار بوده 

است. شهرام کوسه غراوي با اشاره به پيشنهاد افزايش سقف وام 
مسکن، گفت: افزايش صرف ميزان تسهيلات مسکن راهکار 
مناسبي براي ساماندهي بازار نيست، زيرا اين نوع افزايش بدون 
در نظر گرفتن ساير مولفه ها خود به تزريق رکود تورمي به اقتصاد 
منجر مي شود. اين نماينده مجلس با تاکيد بر اينکه دولت بايد 
تسهيل گر خانه دار شدن مردم باشد، افزود: ارايه برنامه مشخص 
براي توليد مسکن به ويژه براي اقشار متوسط و ضعيف جامعه 

بهتر از هر برنامه ديگري در اين حوزه است.

رئيس بنياد مسکن از ابلاغ مصوبه ساخت ۲۰۰ هزار 
واحد مس��کوني روس��تايي با وام ۲۵ ميليون و سود ۵ 
درصد و س��فته زنجيره اي از س��وي اين بنياد در سال 
جاري خبر داد. به گزارش مهر، عليرضا تابش گفت: 
امس��ال قرار است طرح بازنگري که پروسه اي شبيه 
طرح هادي است در سه هزار و ۴۴۸ روستا اجرا شده 
و در ۹۹۸ روستا نيز طرح هادي جديد اجرا شود. وي 
با بيان اينکه از مجموع ۳۸ هزار روستاي کشور در ۱۷ 
هزار و ۳۴۲ روس��تا، طرح هادي اجرا ش��ده، بيان کرد: 
در س��ال ۹۶، در س��ه هزارو ۸۴۴ روس��تا اين طرح به 
صورت نيمه تمام اجرا شد که امسال تکميل مي شود. 
رئيس بنياد مسکن ادامه داد: تاکنون براي ۳۰ ميليون 
و ۲۰۰ هزار واحد مس��کوني روس��تايي، سند مالکيت 
صادر کرده ايم که امسال براي ۲۰۰ هزار واحد ديگر 
اين سند صادر خواهد شد. از آنجايي که در سه سال 
اخير صدور س��ند مالکيت ش��هرهاي زير ۲۵ هزار نفر 
نيز به بنياد مس��کن واگذار ش��ده، در مجموع براي ۵ 
هزار و ۹۰۰ ش��هر و روس��تا بايد س��ند مالکيت صادر 
ش��ود. تابش با اش��اره به تلاش اين بنياد براي بهبود 
کيفيت آس��فالت روستاها تصريح کرد: تاکنون ۹۸۰ 
هزار تومان قيررايگان به بنياد مس��کن داده ش��د تا 
بهسازي آسفالت معابر روستايي را به پايان برسانيم. 

رئيس بنياد مس��کن با اش��اره به بهسازي و نوسازي 
يک ميليون و ۶۳۰ هزار مس��کن روس��تايي از سوي 
بنياد مسکن، اظهار داشت: در طول سال هاي گذشته، 
۳۵۰ هزار واحد مس��کوني را نيز بازس��ازي کرديم که 
مجموع��اً به حدود ۲ ميليون واحد مي رس��د. احداث 
و تعمير واحدهاي مس��کوني روس��تايي از محل ۱۵ 
ه��زار و ۴۰۰ ميلي��ارد تومان تس��هيلات بانکي بوده 
اس��ت. به گفته تابش، امس��ال قرار اس��ت با وام ۲۵ 
ميليون توماني مس��کن، ۲۰۰ هزار واحد مس��کوني 
با س��فته زنجيره اي )ضمان��ت زنجيره اي افراد براي 
يکديگر( و سود ۵ درصد احداث شود. تضامين لازم 
را از س��ازمان برنام��ه و بودج��ه اخ��ذ کرده و به بانک 

مرکزي ارائه داده ايم.

ابلاغ وام ۲۵ ميليوني ساخت مسکن روستايي با سود ۵ درصد
مديرعامل سازمان ملي زمين و مسکن از ابلاغ واگذاري 
زمين به بنياد مس��کن انقلاب اس��لامي با هدف اجراي 
طرح مس��کن اجتماعي خبر داد. به گزارش س��ازمان 
ملي زمين و مس��کن، حميدرضا عظيميان درخصوص 
پيش��رفت طرح مسکن اجتماعي گفت: هيئت وزيران 
در تاريخ ۲ اس��فند س��ال ۹۵ با هدف حمايت دولت از 
تأمين مسکن گروه هاي کم درآمد و در راستاي اجراي 
سياس��ت هاي دول��ت يازدهم در بخش مس��کن طي 
سال هاي ۱۳۹۶ تا ۱۴۰۰ برنامه اي در دو قالب مسکن 
اجتماعي و مس��کن حمايتي را مصوب کرد. وي ادامه 
داد: در اي��ن ط��رح برنامه ريزي براي اجراي ۱۰۰ هزار 
واحد مسکوني طي سال هاي مذکور صورت گرفته که 
به منظور اجرايي ش��دن مصوبه هيئت وزيران و طرح 
مسکن اجتماعي � حمايتي و بر مبناي نياز اعلام شده 
جهت اجراي برنامه جدول توزيع اس��تاني تهيه ش��ده از 
س��وي بنياد مس��کن انقلاب اسلامي در اسفند ماه سال 
۹۵ به کليه ادارات کل راه و شهرسازي استان ها در قالب 
ضوابط و مقررات مندرج در ماده ۳ و ۴ آيين نامه اجرايي 
قانون ساماندهي و حمايت از توليد و عرضه مسکن ابلاغ 
شده است. معاون وزير راه و شهرسازي افزود: متعاقب 
اين ابلاغ مجمع عمومي س��ازمان ملي زمين و مسکن 
نيز بنا به پيش��نهاد وزير راه به عنوان رئيس مجمع اين 

سازمان، به منظور ايجاد تسهيلات و تسريع در اجراي 
برنامه مس��کن اجتماعي موضوع تصويب نامه هيئت 
وزيران، واگذاري زمين هاي در اختيار سازمان ملي زمين 
و مسکن به مسکن سازان جهت ساخت مسکن ملکي 
و استيجاري از طريق واگذاري زمين به بنياد مسکن و 
به قيمت تمام شده را تصويب و جهت اجرا ابلاغ کرده 
است. وي ادامه داد: ادارات کل راه و شهرسازي استان ها 
به تناسب ميزان تقاضا و امکانات موجود، به مکان يابي 
و شناسايي اراضي مستعد براي واگذاري زمين به بنياد 
مسکن انقلاب اسلامي اقدام کرده اند؛ کما اينکه به اين 
موضوع مهم در برنامه اجرايي سنواتي ابلاغي به ادارات 
کل راه و شهرسازي استان ها پرداخته شده و تأکيد به 

واگذاري سهميه هاي تعييني به عمل آمده است.

واگذاري زمين به بنياد مسکن جهت اجراي مسکن اجتماعي

بررسي انتقال پایتخت اداري از تهران در دستور کار
مديرعامل شرکت عمران شهرهاي جديد گفت: در مجلس شوراي 
اسلامي انتقال پايتخت اداري در دست بررسي است و قصد داريم 
از تجربي��ات ک��ره جنوبي در اين زمينه اس��تفاده کنيم. به گزارش 
ايسنا، حبيب ا... طاهرخاني در کارگاه »شهر جديد؛ شهر هوشمند« 
که با حضور مسوولان شهرهاي جديد ايران، شرکت دولتي زمين 
و مس��کن کره جنوبي و س��فير کره جنوبي در ايران برگزار ش��د 
اظهارکرد: موضوعي که در اين کارگاه برنامه ريزي شده موضوع 
بحث برانگيز پايتخت اداري است. در اين زمينه کره جنوبي داراي 
موفق ترين تجربه درخصوص انتقال پايتخت اداري اس��ت و هم 
اکنون اين فرآيند در کره در حال انجام اس��ت. مس��تحضر هستيد 
که در مجلس ش��وراي اس��لامي ايران نيز موضوع انتقال پايتخت 

اداري مطرح اس��ت و اين نشس��ت مي تواند به ما کمک کند که 
تصمي��م آگاهان��ه ت��ري در اين خصوص اتخ��اذ کنيم. وي افزود: 
اي��ران و ک��ره جنوبي بخصوص در دوران معاصر روابط اقتصادي 
و سياسي مستحکمي داشتند. بيش از نيم قرن از تاسيس سفارت 
کره در ايران مي گذرد و حضور کره جنوبي در ايران منشأ خيرات 

و برکات زيادي بوده است.
طاهرخاني تصريح کرد: مطابق آخرين سرشماري حدود ۷۴ درصد 
جمعيت ايران شهرنش��ين اس��ت و يک دوره شهرنش��يني شتابان 
را در دو س��ه دهه اخير طي کرده اس��ت. شهرنش��يني در دهه پيش 
رو در ايران با چالش��هاي متعددي از جمله زيس��ت پذيري وتاب 
آوري در برابر حوادث مواجه اس��ت. براي مقابله با اين چالش��ها ما 

ناگزير به اس��تفاده از دانش و تجربيات در حوزه توس��عه ش��هري از 
کش��ورهاي مختلف که تجربه موفقي را طي کرده اند هس��تيم. 
مديرعامل ش��رکت عمران ش��هرهاي جديد با اش��اره به گذشت 
س��ه دهه از سياس��ت ايجاد ش��هرهاي جديد در ايران خاطرنشان 
کرد: اين سياست همزمان در کره جنوبي در دهه ۹۰ آغاز شد. در 
کش��ور ما همواره چالش��هايي در اين خصوص چون ناهماهنگي، 
رش��د ش��تابان توسعه شهري و تقدم توسعه مسکوني در شهرهاي 
جديد نسبت به زيرساختهاي اساسي بخصوص حمل و نقل وجود 
داش��ته اس��ت؛ به گونه اي که هم اکنون ما با ش��هرهايي مواجهيم 

که با اهداف اوليه مدنظر فاصله طولاني دارد.
طاهرخاني گفت: کره جنوبي فرصت مغتنمي را پيش روي ما قرار 

داده است؛ چراکه موفقترين و گسترده ترين تجربه را در اين زمينه 
دارند. البته کره جنوبي بعد از ۱۰ سال از شروع اين سياست، يک 
تغيير جهت گيري را مدنظر قرار داده که از رويکرد صرفا سکونتي 
به س��مت س��اير کارکردهاي ش��هري رفته است. اما در ايران اين 
پارادايم مدت زمان زيادي را به خود اختصاص داده و ما همچنان 

درگير موضوع سکونت در شهرهاي جديد هستيم.

افزایش سهم حمل و نقل دریایي از ایران به قطر
 مديرعامل س��ازمان بنادر و دريانوردي ايران گفت: کش��ور قطر با 
توجه به ظرفيت و زمينه هاي مناسب در حوزه هاي بندري و دريايي 
مي تواند همکاري هاي خوبي با ايران داشته باشد و اميدواريم سفر 
هيات عالي رتبه قطر به ايران منجر به انعقاد تفاهم نامه همکاري 
دريايي و بندري شود. به گزارش سازمان بنادر و دريانوردي، محمد 
راستاد در نشست مشترک رؤساي سازمان بنادر و دريانوردي ايران 
و قطر، افزود: سال گذشته، سازمان بنادر و دريانوردي جلسه اي با 
وزير حمل و نقل و ارتباطات قطر داشت. يکي از نکاتي که در آن 
جلس��ه مطرح ش��د اين بود که طي مدت ۲ ماه بتوانيم زمينه هاي 
هم��کاري بن��دري و دريايي دو کش��ور را مش��خص کنيم. بدين 
جهت در سفري که دي ماه سال ۹۶ به قطر داشتيم پيش نويس 

مذکور را به رييس س��ازمان بنادر قطر و وزير ارتباطات و حمل و 
نقل قطر ارائه کرديم.

ريي��س س��ازمان بن��ادر و دريانوردي ادامه داد: در جهت توس��عه 
همکاري با کشور قطر، پيش نويس توافقنامه همکاري جست وجو 
نجات دريايي و شناسايي مدارک شايستگي دريانوردان به مقامات 
دريايي قطر، ارايه ش��د. اين تفاهم نامه ها در حال بررس��ي اس��ت و 
اميدواريم هرچه س��ريع تر نهايي ش��ود. وي با اشاره به برنامه سفر 
هيات عالي رتبه قطري به ايران، تصريح کرد: مطابق با بازديدي 
که از بندر حمد و بندر الرويس در کش��ور قطر داش��تيم، مقرر ش��ده 
است که اين هيأت عالي رتبه قطري از بنادر بوشهر، امام خميني 
)ره(، خرمشهر و بندرعباس بازديد کنند تا از اين طريق با ظرفيت 

و پتانسيل هاي اين بنادر از نزديک آشنا شوند. مديرعامل سازمان 
بنادر و دريانوردي گفت: کشور قطر ظرفيت و پتانسيل بسيار بالايي 
دارد و خوشبختانه زمينه هاي بسيار مطلوبي براي همکاري هاي 
دو جانبه بين ايران و کش��ور قطر در حوزه بندري و دريايي وجود 
دارد. وي تاکيد کرد: طرفين براي همکاري هاي دو جانبه عزم و 
اراده جدي دارند. بدين جهت اميدواريم اين سفر و انعقاد تفاهمنامه 
همکاري در زمينه فعاليت هاي بندري و دريايي بتواند به افزايش 
سهم حمل و نقل دريايي از ايران به مقصد قطر و همچنين ترانزيت 

کالا از مسير کريدور شمال - جنوب کمک کند.
گفتني است؛ هيأت عالي رتبه از مديران ارشد وزارت حمل و نقل 
و س��ازمان بنادر قطر متش��کل از کاپيتان الخنجي؛ رييس سازمان 

بنادر قطر، حسن الهيل؛ مشاور ارشد وزير حمل ونقل و ارتباطات 
قط��ر، کاپيت��ان اليافعي؛ مدي��ر بندر حمد، خالد النعيمي؛ مدير بندر 
الرويس و حمد الانصاري؛ مدير بين الملل وزارت حمل و نقل روز 
دوشنبه وارد تهران شدند تا ضمن ملاقات با وزير راه و شهرسازي 
و مديرعامل س��ازمان بنادر و دريانوردي ايران؛ از توانمندي هاي 

تجاري و گردشگري بنادر کشور بازديد کنند.


